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ABSTRACT 
 

Due to redistribution of in situ stresses, material around the Tunnel is damaged creating three types of zones; 
namely the Excavation Disturbed Zone (EdZ), the Excavation Damaged Zone (EDZ) and the Highly 
Damaged Zone (HDZ). In this study, based on generalized Hoek and Brown failure criterion, an analytical 
solution is presented for assessment of EdZ and EDZ thickness. The suggested closed form method allows 
one to calculate nonlinear distribution of induced stresses in EDZ and EdZ along with the thickness of EDZ 
for a circular tunnel subjected to hydrostatic stress condition. Comparison of the results obtained from 
analytical solution with the results of Prototype Hoek and Brown showed the differences to be insignificant. 
The maximum relative error for EDZ thickness value and the radial stress at EDZ-EdZ interface were found 
to be 5% and 3.5% respectively.  
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هاي تشخيص زون آسيب ديده و زون اغتشاش يافته ناشي از حفاري در اطراف تونل
  دايروي شكل؛ يك حل تحليلي جديد

  
 

  چكيده
هاي زون اغتشاش يافته ناشي ازحفاري برجا، مواد اطراف تونل دچار آسيب شده و باعث تشكيل سه نوع زون به نامهاي در اثر توزيع مجدد تنش

(EdZ) زون آسيب ديده ناشي از حفاري ،(EDZ)  و زون به شدت آسيب ديده(HDZ) در اين مطالعه، بر اساس معيار شكست تعميم . شوندمي
روش فرم بسته پيشنهادي اين امكان را فراهم مي سازد . ارائه مي شود EDZو  EdZتشخيص ضخامت  يافته هوك و براون، يك حل تحليلي براي

مقايسه نتايج . اي تحت شرايط تنش هيدرواستاتيك قابل محاسبه باشدبراي يك تونل دايره EDZو  EdZهاي القايي در تا توزيع غير خطي تنش
ماكزيميم خطاي نسبي براي . ها چندان مهم نيستنداي هوك و براون نشان داد كه تقاوتمونهبدست آمده از حل تحليلي با نتايج حاصل از مدل ن

  .بدست آمد% 5/3و % 5به ترتيب  EDZ-EdZو تنش شعاعي در فصل مشترك  EDZضخامت 
  

  (EDZ)ناشي از حفاري ، زون آسيب ديده (EdZ)زون اغتشاش يافته ناشي ازحفاري حل تحليلي، تونل، معيار هوك و براون، : كلمات كليدي
 
 
 


